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Manj podjetij, 
večja proizvodnja 

Po podatkih občinske skup
ščine je bila industrijska pro
izvodnja kamniških podjetij v 
preteklem letu za 22,9 odstot
ka večja kot v prejšnjem letu. 
S tem je industrija znatno 
presegla planirano stopnjo 
rasli, ki jo Je predvidevala 
resolucija o razvoju gospodar
stva v letu 1969. Med najbolj 
uspešne mesece preteklega 
leta lahko štejemo oktober in 
december, nič manj pa nI 
bilo proizvedenega v juliju in 
-avgustu, torej v času letnih 
dopustov. S tem so v tovar
nah prekinili nezdravo tradi
cijo vpliva dopustov na pro
izvodnjo. 

Med osnovnimi Industrijski
mi podjetji, kolikor jih je po 
ukinitvi poslovanja v Tovarni 
kovanega orodja v občini še 
ostalo, so prav v vseh proiz
vedli več kot v letu 1968. 
Vrednostni obseg proizvodnje 
so lani najbolj povečali v In
dustrijsko kemičnem kombi
natu SVIT, kjer je bila pro
izvodnja večja za Indeks 151, 
in v živilski industriji, kjer je 
bila večja za Indeks 136,2. 
Stopnje rasti proizvodnje v 
ostalih podjetjih, izražene v 
Indeksih povečanja, pa so 
bile: 
Rudnik kaolina 1063 
Titan 118,4 
Podjetje Kamnik 119,5 
Stol 122,7 
S v i l a n i ! 127,7 
Tovarna usnja 111,3 

Oskrba z domačim In uvo
ženim reprodukcijskim mate
rialom Industriji ni delala 
večjih težav, prav tako so 
imeli dovolj premega, emba
laže in zagotovljen transport 
surovin In gotovih lzue!kov. 
Proizvodnjo Je nekoliko ovi
rala redukcija t':!v',v.nc ener
gije, kar ve.Jn zlasti za livar
no Titan. V tej tovarni -o ime
li lani tudi težave pri nakupili 
koksa, saj so ga jim do r 

700 t manj, kot so bile potre
be. Podobnih težav se v T i 
tanu boje tudi letos. Hitra 
rast proizvodnje in konjunk
tura pri nakupih polizdelkov 
na domačem trgu je zakasnila 
dobave s strani mnogih 
kamniških kooperantov. 

Čeprav zaključnih računov 
v podjetjih še niso izdelali in 
ni mogoče primerjati banč
nih finančnih rezultatov, je 
gotovo, da nepravočasno pla
čevanje računov povzroča 

kamniški industriji največ te
žav. Ob koncu leta so terjat
ve samo v industriji dosegle 
90 milijonov novih dinarjev, 
obveznosti do dobaviteljev pa 
so bile za polovico manjše. 
Velika razlika med obema po
kazateljema nedvomno ogro
ža likvidnost gospodarskih or
ganizacij. Zato imajo neka

tera podjetja velikokrat bloki
rane tekoče račune. Vendar 
to niso edini vzroki nelikvid
nosti kamniških podjetij, 
mednje se uvršča tudi inten
zivno vlaganje v osnovna 
sredstva in to tudi takrat, ko 
viri financiranja niso zago-

(Nadalj. na 2.strani) 

Delovni dogovor 
predsednikov krajevnih 

organizacij S Z D L 
Pred novim letom so se v 

Kamniški Bistrici srečali 
predsedniki krajevnih organi
zacij SZDL naše občine. 
Zbrali so se na enodnevnem 
seminarju z namenom, da se 
pogovorijo o akluuluili nalo
gah SZDL v občini. 

Delo seminarja so razdelili 
v dva dela. V prvem delu so 
obravnavali gospodarska vpra
šanja in razvoj občine Kam
nik v letu 1970. Pogovor o teh 
vprašanjih je vodil predsed
nik občinske skupščine Vinko 
Gobec. 

V drugem delu pa so obrav
navali stališča, ki jih je dala 
v razpravo republiška konfe
renca SZDL pod naslovom 
»SZDL danes*. Uvodna pojas,-
nila v zvezi s tem je podal in 
odgovarjal na vprašanju se
kretar republiške konference 
SZDL Vlado Beznik. 

Predsednike krajevnih or
ganizacij SZDL je Zlasti zani
malo vprašanje, kakšen bo 
letošnji razvoj posameznih 
dejavnosti v občini, zlasti in
dustrije, kmetijstva in obrti. 
Nič mi:i} jih ni zanimal raz
voj zdravstvene slutbe iti 
šolstva v občini. V razpravi 
so poudarili, da bodo morate 
krajevne organizacije SZDL 
v prihodnje več pozornosti 
posvetiti prav tem vpraša-
ianjem, l'n tem so imeli v 
mr.lili tudi hitrejši razvoj 
krajevnih skupnosti, ki so v 
preteklosti napravile le lep 
korak naprej. 

Socialistična zveza naj po
stane dejansko organizacija 
vseh obianov. To po bo po
sudu lahko le. če ho pospe
ševala reševanje tistih proble
mov, ki najbolj tarejo občane. 

Zato so predsedniki podprli 
zamisel, da bi tudi v krajev
nih organizacijah vpeljali 
delovanje sekcij, ki bi združe
vale občane po njihovih in
teresih. To bi bila zlasti sek
cija za vprašanje kmetijstva, 
izobraievanje, vseljudske ob
rambe ild. Krajevne organi
zacije moraju prenehati s 
prakso delovanja le v okviru 
svojih odborov. 

Ob zaključku seminarja so 
bili udeleženci mnenja, da bi 
bilo treba podobne razgovore 
večkrat organizirati in pova
bili nanje vse člane, odborov 
krajevnih organizacij SZDL. 

S seje občinske skupščine Kamnik 

Nove davčne 
olajšave 

Skupščina občine je na zasedanju dne 26. decembra 1969 
obravnavala več zadev s področja gospodarstvi. 

Poročilo o oceni proračunskih dohodkov za leto 1969 in 
predlog dohodkov za leto 1970. Po predvidevanju bodo prora
čunski dohodki proračuna za leto 1969 doseženi s 100,1»/» ter 
bodo znašali nekaj nad 7.700.000 din. Dohodki temeljne izobra
ževalne skupnosti pa bodo preseženi za 13,5 % in bodo znašali 
6.459.000 din. Tako bodo celotni dohodki proračuna občine 
Kamnik realizirani s 14.160.000 din. 

Največ so bili preseženi dohodki od prispevkov iz delovne
ga razmerja — 100,9% in dohodki od davka na maloprodajo 
— 117,1 %• Tudi takse so prinesle več denarja občinski blagaj
ni, saj so bile dosežene s 130,8 %. 

Tako je občina mogla zagotovili sredstva za financiranje 
vseh svojih služb, šolstva, komunalne dejavnosti itd., kot je 
bilo po planu predvideno. Šolstvo je dobilo celo nekaj več 
sredstev, kot je bilo v začetku leta pričakovati. 

* * * 
Skupščina je na seji razpravljala in sprejela odlok o spre

membi odloka o prispevkih in davkih občanov. Bistvo spre
memb so davčne olajšave, ki jih bodo lahko deležni vsi 
kmetje v hribovitih predelih, če bodo vlagali svoja sredstva 
v preusmeritev gospodarstva ali gradili in adaptirali svoja 
gospodarska poslopja. Davčna olajšava se bo priznala glede na 
vložena sredstva, največ pa do višine dveletne davčne obvez
nosti. 

V odloku je še več manjših, predvsem stilističnih spre
memb, ki ne bodo vplivale na višino davčnih obveznosti. 
Pomembno za leto 1970 je predvsem to, da skupščina ni spre
menila davčnih stopenj nili za kmetijstvo, niti za ostale 
panoge gospodarstva in s te strani zagotovljeno stabilnost 
gospodarstva. , 

* * * 
S sprejemom odloka o financiranju vzgoje in izobraževanja 

v letu 1970 je skupščina zagotovila finančne vire šolstvu. To 
je tudi letos določila z odstotkom udeležbe pri nekaterih do
hodkih občinskega proračuna. Po predvidevanju bo zbranih 
v letu 1970 skupaj 7.154.035 din ali za 10,7% več kot v letu 
1969. S temi sredstvi bo zagotovljena vsa dejavnost šolstva 
v občini Kamnik. Iz teh virov pa se bodo krile tudi obveznosti 
do posebne šole na Homcu, ki jo obiskujejo tudi otroci 
kamniških občanov, ter šc nepokrite obveznosti iz preteklih 
k'l do šol II. stopnji.'. 

Istočasno je skupščina potrdila sporazum s temeljno iz
obraževalno skupnostjo, s katerim zagotavlja pedagoškim 
delavcem poprečni OD glede na stopnjo izobrazbe: 

— učitelj razrednega pouka 1.260,00 din 
— učitelj, ki poučuje na predmetni 

stopnji in ima srednjo izobrazbo 1.440,00 din 
— predmetni učitelj 1.620,00 din 
— profesor 1.920,00 din. 
Sporazum vsebuje še več drugih določil v zvezi z nagraje

vanjem učiteljev na osnovnih šolah ter zagotavlja sredstva 
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Predsedniki krajevnih organizacij SZDL na seminarju v ILamnUki Bistrici 



IHanj podjetij, 
večja proizvodnja 
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tovljeni. Ob delitvi dohodka 
bi v bodoče morali izločili tu
di obratna sredstva, sicer bo 
pritisk na drage kratkoročne 
bančne kredite še večji. 

Preteklo leto je bilo ugodno 
tudi za izvoz kamniške indu
strije, saj so izvozili za 3,8 
milijonov ameriških dolarjev 
svojih izdelkov. S tem so 
presegli prodajo na tujih trži
ščih iz leta 1968 za 17,6 odstot
ka. Pretežen del izvoza Je 
usmerjen v dežele konverti
bilnega področja, ker si pod
jetja le tako zagotove zado
sten delež deviznih sredstev, 
ki Jih potrebujejo za poslo
vanje. Ce ob tem uspehu 
upoštevamo tudi carinske 
omejitve, posebno omejitve v 
deželah skupnega evropskega 
trga, potem je večji izvoz še 
pomembnejši. 

V občini, razen Rudnika 
kaolina, Izvažajo sedaj vsa 
industrijska podjetja. Največ
j i izvoznik Je bila lani tovar
na usnja, ki je prodala v Za
hodno Nemčijo, ZDA, Italijo 
in druge zahodne države za 
1,7 milijona dolarjev ustroje
nega svinjskega usnja. Večjo 
prodajo v tujino so Imeli še 
v Svitu, Svilanitu in Podjetju 
Kamnik. Naš najpomembnej
ši proizvajalec stolov in pi

sarniške opreme STOL, ki se 
vedno bolj uveljavlja na trži
šču, pa lani ni dosegel pred
videnega izvoza, čeprav so 
prodali v tujino za milijon 
in pol dolarjev svojih izdel
kov. Del naročil iz preteklega 
leta pa bodo realizirali letos. 
Med izvoznike so se lani uvr
stili tudi v živilski industriji 
s prodajo gorčice v Romunijo. 

Ob velikih izvoznih prizade
vanjih pa velja omeniti, da 
je stimulacija Izvoza vedno 
manjša. Ob hitrem narašča
nju cen domačih surovin je 
težko doseči ugodne cene v 
tujini. Kamniški gospodar
stveniki so ta problem več
krat nakazali odgovornim or
ganom, vendar ustrezne re
šitve še ni. Veljalo bi pod
preti upravičene zahteve iz
voznikov po večjih premijah, 
v nasprotnem primeru bo 
vedno težje obdržati prodajo 
v tujino na sedanjem nivoju. 
Ob nezavidljivem jugoslovan
skem zunanjetrgovinskem pri
manjkljaju pa problem terja 
kar najhitrejšo rešitev. S po
slovanjem naše industrije v 
preteklem letu smo lahko za
dovoljni, zato z optimizmom 
pričakujemo ugoden start tu
di letos, posebno če upošte
vamo, da se bodo naložbe v 
modernizaciji proizvodnje In 
tehnologije začele obrestovati. 

T. J . 

Poročilo o poteku gradnje 
tuhinjske ceste 

Nove davčne olajšave 
(Nadalj . z 2. strani) 

za nujne materialne izdatke in prevoze otrok v šole iz odda
ljenih krajev. 

Sporazum tudi določa, da se v letu 1970 začne obračunavati 
amortizacija za nepremičnine vzgojnih in izobraževalnih za
vodov, kar je nujno potrebno glede na zagotavljanje sredstev 
za tekoče in investicijsko vzdrževanje šolskih objektov. 

• • • 
Med drugim je skupščina dala soglasje k prispevni stopnji 

za zdravstveno zavarovanje delavcev v letu 1970, ki jo je 
predložil komunalni zavod za socialno zavarovanje Ljubljana. 
Ta stopnja znaša 5,2% od bruto osebnega dohodka delavcev. 

Skupščina ni bila v celoti zadovoljna s predlogom prora
čuna zavoda in mu je predlagala, naj poskusi zmanjšati stro
ške. Poleg tega mu je predlagala, naj se upokojence oprosti 
plačevanja prispevka za zdravila. 

Predvsem pa je skupščina v svojem sklepu zahtevala od 
zavoda, da uskladi stroške zdravstvenega varstva z dohodki. 

# * * 
Najbolj živahna je bila na seji razprava o programu pospe

ševanja kmetijstva na območju občine Kamnik. Program so 
sestavili kmetijski strokovnjaki obrata Kooperacije, Agrokom-
binata Emona, ki deluje na našem območju. 

Odborniki so ugotovili, da Agrokombinat Emona premalo 
dela s kmeti kooperanti in da se ta dejavnost vse bolj opušča. 

Strokovnjaki Agrokombinata so pojasnili, da glede na 
splošno kmetijsko politiko in glede na to, da jc obrat Ko-
P ' .Tuc i ja vse preveč prisiljen poslovati strogo po rentabilitct-
nem načelu, ni bilo mogoče razvijati dejavnosti, ki bi takoj 
dale finančni učinek. Delo na področju kmetijstva, predvseift 
strokovno prosvetljevanje, je preveč dolgoročno in zato pođ 
dosedanjimi pogoji težko izvedljivo. Za to dejavnost bi mora
ta vsaj del potrebnih sredstev zagotoviti družba, ki bi imela 
od tega trajnejše koristi. 

Po mnenju strokovnjakov je potrebno pristopiti k reorga
nizaciji kmetijske proizvodnje, intenzivirati krmsko bazo, po-
stopno zamenjati pasmo govedi, istočasno pa poskrbeti za 
ustrezno izobraževanje kmetov in jih uvajati v specializirano 
proizvodnjo. Za izvedbo teh nalog pa je zagotoviti finančna 
sredstva v skladu za pospeševanje kmetijstva in pri Agrokom-
binatu Emona — obrat Kooperacija, ki bo dal tudi kmetijske 
strokovnjake, ki bodo navezovali stike s kmeti ipd. Predvsem 
pa bo potrebno pridobiti zaupanje kmetov do kooperacije. 

Skupščina je z nekaterimi priporočili potrdila predloženi 
program. M. I . 

Iniciativnemu odboru Je bi
lo s strani Marjana StanglJa, 
nadzornega organa pri grad
nji tuhinjske ceste, predlože
no poročilo, ki ga z name
nom, da bodo občani čimbolj 
objektivno informirani o pro
blemih pri gradnji, v nasled
njem povzemamo: 

Z gradnjo ceste HI/5031 
Kamnik—Ločica se je pričelo 
v oktobru mesecu lanskega 
leta. Delo je začelo v tako 
poznem jesenskem času, pred
vsem Iz političnih razlogov. 
Sprejetje krajevnega samo
prispevka in velika udeležba 
sredstev skoraj vseh krajev
nih skupnosti na območju 
občine Kamnik za gradnjo 
tuhinjske ceste je zahtevala 
tudi dejanja, oziroma izvedbo 
del, čeprav iz tehničnih razlo
gov pričetek gradnje ni bil 
popolnoma umesten. Za re
konstrukcijo ceste Je bila 
sklenjena pogodba za Izvaja
nje del s CP Ljubljana in si
cer za prve štiri kilometre, 
t. j . do vrha Kavrana, v pred
računskem znesku 1.998.56832 
N din. Popis del je izvedlo 
CP LJubljana na podlagi skr
čenega programa • tem, da 
se zgradi asfaltno vozišče v 
širini 5^0 m + 2 x 030 m ban-
kinc. 

V letošnjem septembru jc 
bila na podlagi razgovorov z 
republiškim cestnim skladom 
in Cestnim podjetjem Ljub
ljana ter skupščino občine 
Kamnik sklenjena pogodba 
NA KLJUČ, za izvedbo re-
konstrukcijskih del na cesti 
Kamnik—Ločica za fiksno 
vsoto 12,000.000 dtn o/d km 
0,000 do km 29,214, razen od
seka Kozjak v dolžini 2,400 m. 

V preteklem letu 1968 so 
dela potekala s dokajšnjo In
tenzivnostjo. Že v samem za
četku pa so nastopile težave, 
ker je bilo potrebno presta
viti celotno nizkonapetostno 
električno omrežje skozi na
selje Vihpolje, poglobiti vo
dovod na klancu pri Karu In 
zgraditi večje propuste pri 
Sveticu in gasilnem domu, ki 
s projektom sploh niso bili 
rešeni. Spremembe so nastale 
tudi pri Skoficu, oz. na odse
ku montažnega naselja, ker 
je projekt predvideval, da se 
podre obstoječa škarpa, od
strani pločnik in razširi usek 
do Skoflecvc In Karove hiše. 

Na podlagi konsultacije • 
člani iniciativnega odbora tov. 
Podbevškom, Zoretom In Hri
barjem je bilo odločeno, da 
škarpa in pločnik ostaneta in 
da se namesto velikih zemelj
skih del izvede oporni zid ob 
desni strani. Skozi naselje 
Vrhpolje je bila predvidena 
kanalizacija samo na krajšem 
odseku, sicer pa odprti ka
nali. 

Ker Je zazidava strnjena, Je 
bilo potrebno urediti dovoze 
k hišam na vsakih nekaj me
trov, zato jc bila na takih od
sekih položena vzdolžna ka
nalizacija, odpadli pa so uvo
zi. Dostopi k zgradbam in na 
parcele & projektom niso re
šeni, zato so bili izvedeni kot 

dodatna dela. V lanskem letu 
jc bilo položeno okoli 600 m 
bitogramoza, zemeljska dela 
pa Izvedena v dolžini cca. 
1200 m. 

Rekonstrukcijska dela na 
cesti so letos potekala po 
predvidenem programu. Z ozi-
roin na to, da je projekt, ki 
ga Jc Izdelala projektivna or
ganizacija »Projekt nizke 
zgradbe«, predvideval samo 
adaptacije vozišča, brez upo
števanja dejanskega stanja 
objektov in terenskih pril k 
(ker ni bilo geoloških In geo
mehanskih raziskav), je pri 
izvedbi del nujno prišlo do 
dodatnih del, ki so čas grad
nje, oz. rekonstrukcije neko
liko zavlekla. IJo konca pre
teklega meseca je bilo v gro
bem končano 8 km ceste. Po 
progiamu bi moral biti v Ic-
toinjttn letu končan odsek do 
km 8,600. Samo izvajanje del 
na cesti je potekalo počasne
je, kakor jc bilo predvideno, 
iz več raziogov. Kot glavni 
razlog jc povečan obseg del 
10—20 "o, izredno gost promet 
na gradbišču in prevelika 
obremenjenost kapacitet ter 
zmožnosti CP Ljubljana, pred
vsem pri izvajanju asfaltnih 
del. 

Do povečanega obsega del 
je prišlo pri gradnji spodnje
ga ustroja in to zaradi teren
skih prilik, največ pa pri ob
jektih za odvodnjavanje In 
pri stranskih objektih (uvozi, 
ograje, prestavitev vodovoda 
— NN el. omrežja in P IT lini
je, zavarovanje zgradb). Po
pis del skoraj ne predvideva 
nobenih del .a stranskih ob
jektih, zato je bilo potrebno 
take primere na terenu reše
vati individualno takrat, ko 
so bili aktualni. Pri tem se je 
pokazalo, da občani, ki so di
rektno prizadeti z gradnjo 
ceste, nimajo največjega razu
mevanja. V večini primerov 
so zahtevali, da se objekti, ki 
so bili prizadeti z rekonstruk
cijo, spravijo v prejšnje sta
nje. Pri posameznikih je pri

šlo tudi do tega, da so hoteli 
izkoristiti svoje pravice in si 
pridobiti določene koristi. 

Po zadnji situaciji, ki še ni 
dokončna in v celoti prekon-
trollrana, so bila opravljena 
dela na prvem odseku 4 km v 
višini 2.334.23633 din, kar Je 
za 335.668,01 din več, kot Je 
bilo predvideno s predraču
nom. Zakaj je prišlo do tako 
občutnega prekoračenja pred
računa, je že bilo omenjeno, 
posamezne postavke pa se 
lahko obrazložijo iz situacije. 
Na odsekih Kavran—Potok in 
Potok—Srednja vas so bila 
po zadnji nekorigirani situa
ciji opravljena dela v višini 
936.111,18 din, pri čemer pa je 
treba upoštevati, da niso ob
sežena vsa zemeljska In asfalt
na dela. Zaključno z mese
cem oktobrom, kolikor je Iz
stavljenih situacij, so bili 
stroški rekonstrukcije tuhinj
ske ceste 3.270,347,51 din. 

Višina stroškov, prikazanih 
na podlagi situacij za mesec 
oktober, ni popolna, ker so 
izpadla zemeljska in asfaltna 
dela, ki so se izvajala v me
secu novembru, kakor je že 
omenjeno, poleg tega pa od
sek še nI končan. Ko bo v 
celoti zaključena L etapa do 
km 8,600, predvidevamo, da 
bodo stroški za celotni odsek 
znašali okoli 4,600.000 din. 

Pri izvajanju del na trasi so 
bile In so še velike težave pri 
tehnični Izvedbi, ker projekti 
niso detajlno obdelani, največ 
pa je težav zaradi neurejenih 
premoženjsko pravnih zadev. 
Pred Izvajanjem del bi mo
rale biti sklenjene predpogod
be za odškodnine. V času iz
vajanja bi bilo potrebno spro
ti reševati vse tehnične pro
bleme, ki Izhajajo iz spreme
njenih pogojev na cesti v 
zvezi z objekti ali komunali-
j.iini. Vse te zadeve so pre
puščene nadzornemu organu, 
ki jc moral sedaj o vseh teh 
stvareh odločati, sicer bi bilo 
lr< ha dela nujno ustaviti. 

Novoletni obisk pri naših 
najstarejših revolucionarjih 
in udeležencih delavskega 

gibanja 
Predstavniki občinskih 

družbenopolitičnih vod
stev in republiški poslanci 
so pred novim letom obi
skali naše najstarejše de
lavske aktiviste in revolu
cionarje ter jim s skrom
nimi darili zaželeli še mno
go let zdravja in zadovolj
stva v krogu svojih družin. 

Vinko Dobnikar, Iztok 
Jurančič in Franc Svctclj 
so med drugim obiskali 
znanega predvojnega de
lavskega aktivista in bor
ca za delavske pravice 
Franca Zabrczovnika na 
Olšcvku, udeleženca okto
brske revolucije, in nekda
njega ncvcljskega župana 

na listi enotne socialistič
ne delavske partije Franca 
Virjenta z Olščvka ter 
Klaro Perčič, družbeno de
lavko med našimi izseljen
ci v Franciji. 

Občinski sindikalni svet 
jc vsem nekdanjim udele
žencem delavskega gibanja 
fodaril knjigo o zgodovini 
delavskega gibanja v Jugo
slaviji. Vsi so bili zelo ve
seli pozornosti družbenih 
organizacij. 

Tudi nekateri predstav
niki krajevnih organizacij 
SZDL so ob novem letu 
obdarili najstarejše obča
ne in jim zaželeli srečno 
in zdravo novo leto. 
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Kamniški turizem: 
kam in kako v prihodnosti 

Geografski in klimatski po
goj i naše občine so za razvoj 
tu r i zma brez dvoma zan imiv i . 
Vendar z dosedanj im turistič
n i m razvojem ne moremo 
biti zadovoljni, ker niso izko
riščene vse objekt ivne možno
st i te panoge. 

V r s t n i red gradnje posa
mezn ih objektov, k i b i pospe
šili razvoj tu r i zma v naši 
občini bi b i l naslednj i : 

C E S T E 

Gospodarsk i razvoj in tur i 
zem ne moremo razv i ja t i brez 
modern ih cest. Potrebno j i h 

I j e modern i z i ra t i po progra-
— tuh in jsko cesto; 
— cesto od spodnje postaje 

žičnice do Kamniške B is t r i ce ; 
— cesto Stahovica—Črni

vec; 
— cesto Duplica—Volčji po

tok; 
— cesto S tahov i ca—Bis t r i c i -

cesto Kamnik—Godič; 
cesto na Ve l i ko p lanino, 

janO preko Ka l i š , R a k o v e 
Gojške in Men im planine. 

H k r a t i b i služila kot zveza z 
I.učami in dalje z Logarsko 
do l ino. 

VELIKA P L A N I N A 
BntZ dvoma je Ve l i ka pla

n ina s svojo a rh i t ek turo in 
razsežnostjo ter možnostjo 
letnega in z imskega tur i zma 
eden največjih kompleksov , 
kjer j c potrebno skoncentr i -
rat i glavne in pomožne tur i -
M i i n e objekte. V tO področje 
sodi eelolni kompleks od Sta
hovice do Kamniške B is t r i ce 
I Ve l iko planino. V sk ladu z 
urbanističnim programom, k i 
bo v najkrajšem času v raz
prav i in nalo spre je l , bo In 
potrebna zgraditi gostinske 
kapacitete in sicer locirane ob 
spodnj i postaj i žičnice — na 
sedanjem park i rnem prostoru 
— in na Kopiščih. Na S in i -
novcu je p o l r i l m o zgrad i l i 
depandanse sedanjemu hotelu 
ter večjo restavraci jo na Zele
nem robu v bližini zgornje 
Postaje. 

Območje Ve l ike planine, 
k jer naj b i se razvi ja l komer
c ia ln i tur i zem, moramo opre
m i t i s k o m u n a l n i m i naprava
m i , z last i z vodo in e l ekt r iko . 

V urbanističnem načrtu so 
Predvidene številne žičnlce-
vlečnicc, ravno tako pa tud i 
dostop n a V e l i k o p l a n i n o po 
cesti iz dol ine Crne. Potreb
no je zgradit i številne smučar
ske steze, k i so pogoj za z im
sk i tur i zem, za letni tur i zem 
Pa številne sprehajalne p o l i , 
z last i v območju, k jer se 
Predvideva komerc ia ln i tur i 
zem — to j c na S imnovcu ta 
Zelenem robu. 

V Kamniški B i s t r i c i b i b i lo 
potrebno ob sedanji p lan in
sk i koči zgradi t i sodobnejši 
hotel v a lpskem s t i lu . 

Obnov i t i in povečati mora
mo p lan insko posto janko na 
Kamniškem sedlu. 

M E S T O K A M N I K 
V mestu j c potrebno zgra

d i t i : 
— hotel s 60—100 ležišči 

najvišje kategori je; 
— žičnico na S ta r i grad, k i 

naj bi bi la loc irana nekje pr i 
kopališču; 

— moderno štiristezno keg
ljišče; 

— minigo l f p r i kopališču; 
— restavraci jo v Volčjem 

po toku ; 
— pokr i t z i m s k i bazen; 
— preured i t i gostišče na 

Starem gradu v sodobno de
pandanso hotela v K a m n i k u ; 

— obnov i t i pr i va tna gosti
šča in j i h modern iz i ra t i ; 

— zgradit i eksk luz ivn i lokal 
na razval inah Malega gradu. 

T U H I N J S K A D O L I N A 
Z moderno cesto se odp i ra 

možnost razvoja v tej do l in i . 
Zg rad i l i je treba motel in 
strokovno ugotov i l i lokac i jo 
(Koz jak , oz. p r i odcepu ceste 
na Menino p lanino, k i jo bo 
potrebno z urbanističnim pro
g ramom odpret i , z last i za lov
ski turizem) 

V najkrajšem času je treba 
izvršiti na področju Vascna 
geološke raziskave za termal
n o vodo. V ko l iko r bi bile 
raziskave pozit ivne, b i na tem 
področju mora l nastat i sodo
ben gost inski objekt z vsemi 
napravami , k i so potrebne za 
rac ionalno ekonomsko in 
zdravstveno koriščenje ter
malne vode (bazen, hotel i 
itd.). 

Sodobno je treba opremit i 
in povečati c amp v K a m n i k u 
in morda tud i v M o t n i k u . 

O B J E K T I 
ZA K I . K R E A C I J O 
I N S P O R T 
— Ured i t i centra ln i stadion 

v K a m n i k u za vse športne pa
noge: at le t iko, nogomet, od
bo jko , košarko in to z garde
robami ; 

— ured i t i garderobe z manj
šim bifejem p r i kopališču; 

— na območju občine dolo
čiti prostore za gradnjo v i 
kendov, k i naj bodo po cel i 
T u h i n j s k i do l in i , v do l in i B i -
stričice, v do l in i Crne, na pod
ročju Samotnega m l ina . Pod
ročje v ikendov naj ne bi b i lo 
skoncentr i rano na enem a l i 
dveh mest ih; 

— v K o m e n d i j c treba omo
gočiti razvoj konjskega športa 
tud i za turistične namene. 

Glede rekreacije je treba in
tenzivneje razvi jat i gostinstvo 
v povezavi z lovom ter ugoto
v i t i možnost zajetja r ib v ba
zene, r ibo lov pa povezati z ja
ha ln im SportOOi v K o m e n d i 
in na območju Godiča. 

R A Z V O J N E MOŽNOSTI 
KMEČKEGA T U R I Z M A 
Občina K a m n i k ima brez 

dvoma velike možnosti za raz
voj kmečkega tur i zma , z last i 
v področju Tuh in jske dol ine, 
dol ine Crne, Gozda , Kališ, B i -
stričice, Palovč in T u n j i c 

Sleherni interes posameznih 
zasebnih lastnikov se mora 
s t imu l i r a t i z dodel i tv i jo kre
di tov i n s p r imerno davčno 
po l i t iko , k i j o v zadnjem času 
žc uvajamo v ta namen. 

K U L T U R N E 
Z A N I M I V O S T I V OBČINI 
V občini smo bogati s šte

v i l n im i k u l t u r n i m i spomeni
ško zaščitenimi zan imivos tmi . 
T reba pa j i h je v večji mer i 
vključiti v razvoj tur i zma, 
kot predvsem v večjo propa
gando i n z večjim obiskova
n jem vseh k u l t u r n i h spome
n ikov od muzeja v K a m n i k u 
do najstarejših objektov: ka
pelice na Ma l em gradu, cer
kve p r i Sv. Primožu do spo
menikov N O V na območju 
občine K a m n i k (bolnice, spo
men ik i , spomeniška obeležja 
itd.). MestU in občini dajejo 
p o s e b n u obeležje tudi n a p i s 
ne table v K a m n i k u , raz
svetl java in arh i tektonsko 
urejanje poslovnih prostorov 
v starem mestnem jedru . 

O B J E K T I , KI N A J B I 
I M E L I P R E D N O S T I 
PR I G R A D N J I 
— Z gradnjo hotela najvišje 

kategorije s 60—100 ležišči v 
K a m n i k u b i b i lo nujno po
trebno pričeti v letu 1970. 
Ugotovi t i je treba sposobnost 
»Kočne«, »Planinke« in »Kozo
roga« glede invest ic i j sk ih 
možnosti; 

— avtomatsko kegljišče i n 
min i golf v K a m n i k u je treba 
nujno zgradi l i v letu 1970; 

— cesta v Tuh in j sko do l ino 
je v gradnj i in bo končana v 
letu 1972; 

— cesto v Kamniško B i s t r i 
co bo mogoče gradit i po 
1972. letu, ko bo zaključena 
modernizac i ja tuhin jske ce
ste; 

— žičnico na S ta r i grad 
jc treba gradi t i vzporedno s 
hotel i m in obnovi tv i jo gosti
šča na Starem gradu; 

— ured i t i cesto v Volčji 
potok i n 

— restavraci jo v Volčjem 
potoku; 

— z gradnjo depandanse 
hotela in večje restavracije na 
Ve l i k i n lan in i bi pričeli naj
kasneje v letu 1971. in sicer 
po končani študiji o p r e rk rb i 
Ve l i ke planine s komuna ln im i 
ob jekt i ; 

— gradnja avtobusne po
staje; 

— modernizac i ja gostišča 
Ma log ra i sk i dvor ; 

— razširiti restavraci jo »Pla
n inka * tudi v sedanje prosto
re »2elezninc«. 

Modernizac i jo p r i va tn ih no-
stišč v K a m n i k u s? l ahko 
pospeši s tem, da sani tarna in 
arh i tek tska služba ukrepata 
zoper nepr imerno urejene lo
kale. Pospešiti j c treba že 
pričeto urejanje fasad v mest
nem območju in posvetit i 
večjo skrb as fa l t i ranju mest
n i h u l ic . 

Tud i štipendiranje gostin
sk ih kadrov n i zadovol j ivo. 
Brez kadrov nobena investi
c i ja nc bo ekonomsko izko
riščena. 

Vzgo j i prebivalstva, k i j c 
zelo pomemben element za 
razvoj tur i zma, mora tur i 
stično društvo posvetit i večjo 
skrb , tako da bo smisel za 
lepoto in čut za čistočo mesta 
vsakodnevna skrb slehernega 
občana in vseh de lovnih orga
nizac i j . 

Navedene želje jc potrebno 
izvršiti v interesu razvoja tu
r i zma kot gospodarske pano
ge z ve l iko perspekt ivo za 
razvoj K a m n i k a . 

A l i bodo dela lahko izvrše
na v 10 a l i 20 let ih, je odvisno 
od materialne sposobnost i i n 

od doslednega izvrševanja iz
gradnje objektov. 

Prednostni red j c potrebno 
s t rokovno skrbno izdelat i . 

S sestavkom sem i zpo ln i l 
svojo željo, da b i v turistič
nem društvu, med občani, 
s t rokovn imi službami in skup
ščino končno prešli od raz
prav in predlogov za razvoj 
tur i zma h konkr e tn im izva
jan jem. 

Zavedam se, da je spis ne
popoln ter da ga moramo v 
skupn ih razpravah še dopol 
n i t i . Posebno pozornost naj 
bo posvečena de lom, k i smo 
j i h sposobni izvršiti v pet ih 
let ih. 

Vsak posameznik i n vs i 
skupaj l ahko pr ipomoremo, 
da bo K a m n i k z oko l i co tu
ristično zaživel. 

Vinko Gobec 

Odborniki skupščine sprašujejo: aH je napis v gotici res edina 
rešitev ln če je, zakaj ne bi raje rekli pri Cererju 

Delavska univerza 
Kamnik 
prireja seminar 

za sistematizacijo delovnih mest v delovnih 
organizacijah 

13. in 14. februarja 1970 ob 8. u r i v pros tor ih učilnice 
Delavske univerze K a m n i k (zdravstveni d om II, 
nadstropje ) . 

Udeleženci bodo na seminar ju dob i l i potrebno lite
raturo. 



Naš pogovor 

O kamniških mesarjih, 
o novi klavnici in še o eem 

S p r v i m januar j em letos 
mora jo po zakonu o pospe
ševanju živinoreje in o zdrav
stvenem varstvu živine prene
hat i vse klavnice i n drug i ži
v i l sko prede lova ln i obra t i , k i 
ne izpolnjuje jo predp isan ih 
pogojev. Po teh predp is ih b i 
b i lo treba v S loveni j i zapret i 
ok rog 100 od skupno 133 klav
n ic . T a ugotovitev i n ne tako 
redka vprašanja med občani 
o založenosti z mesom v na
ših mesnicah i n o cenah živi
ne in mesa so b i la povod za 
naš pogovor z Janezom Ose-
nar jem, d i r ek to r j em kamni 
škega podjet ja Meso. 

A l i t ud i vaše podjetje kaj 
zadene znan i predpis? 

Prav gotovo b i mora l i klav
n ico zapret i , če b i ostala 
takšna, kot je b i l a . Vendar 
smo pravočasno začeli z mo
dernizaci jo i n razširitvijo ob
jektov, kamor smo doslej 
vložili že prek 260 s tar ih mi l i 
jonov, o d tega je 94 mi l i j onov 
lastnega denarja, ostalo pa 
k red i t i . Računamo, da bodo 
dela končana do l . m a j a le
tos. Zelo nam je šla na roko 
tovarna usnja , k i nam daje 
paro i n nam zato n i treba 
gradi t i lastne kot larne . 

Kolikšne pa bodo zmogl j i 
vost i moderniz i rane klavnice? 

Računamo, da bo dnevna 
kapaci te ta okrog 100 prašičev 
in 40 govedi, h ladi ln ice pa 
lahko sprejmejo hk ra t i 50 ton 
mesa. 

V le tu 1969, oz i roma točne
je v 9 mesecih tega leta je b i l 
dohodek na zaposlenega 
manjši za 10 "o v p r imer j av i 
s p red lansk im. 

Seveda, ker je pro i zvodn ja 
tek la med gradnjo objektov, 
k a r nas je precej mot i lo , ven
dar je b i l o bolje, kot pa če 
b i j o za ta čas popo lnoma 
us tav i l i . 

Kmet j e prav i jo , da n i pra
vega razmer ja med odkupno 
ceno živine in prodajno ceno 
mesa, gospodinje pa ugotav
l jajo, da se cene mesa ne zn i 
žujejo, kadar pada cena živi
ne. K a k o je s tem? 

M o r a m reči, da so b i l i v 
pretek lost i , k o je b i l a ponud
ba živine zadostna, res p r i 
mer i , da je mo ra l kmet da t i 
pod lastno ceno, če je hote l 
p roda t i in da v tem pogledu 
tud i odnos i naših nakupova l -
cev do kmetov niso b i l i vse
lej najbol j v redu. S t va r i so 
se sedaj popravi le , odkupne 
cene smo povečali i n o d k u p i 
mo vse, k a r nam ponud i j o . 
B ike plačujemo po 7 d i n za 
kg, vole 6,30 do 6,50, krave p a 
okrog 5,70.— Seveda i m a m o 
določene najvišje prodajne 
cene mesa. Z a govejo polovi
co je sedaj n. pr . 13,30 d i n za 
kg . Po tej ceni seveda ne mo
remo proda jat i mesa živine. 

k i smo jo n. pr . plačali po 
7,00 d i n za k g žive teže. Zato 
meso najlepše govedi proda
j amo tudi izven občine. Tale 
b ik je n. pr . namenjen za Ko 
per, k jer dob imo 18,00 d in za 
kg . 

M i s l i m pa, da je treba kme
tom zagotovit i neke stalncjšc 
odki jpne cene, ker drugače 
kmet ne bo ime l več zaupa
nja , da si bo z rejo živine 
lahko kaj opomogel . 

Kolikšen del živine pa do
bite sedaj iz kamniškega živi
norejskega okoliša? 

70 do 8 0 % , ostalo pa p r i 
pel jemo od zunaj , doe im je 
bi lo nekaj časa nazaj ravno 
obratno. Sedaj smo kot od
kupno mesto poleg Mo tn ika , 
Laz in K a m n i k a vključili tud i 
Komendo . K a r pa kup imo iz
ven občine, gre preko Agro-
komb ina ta , sami neposredno 
od kmetov ne smemo odku
povat i . Tud i to nam povzroča 
določene težave. 

Večkrat slišimo pritožile 
potrošnikov, da vse vaše po
slovalnice niso enako dobro 
založene. Take pr ipombe so 
n . p r . na Dup l i c i , na Zapričah 
in drugod. 

Res je, tud i jaz sem že s l i 
šal za te pr ipombe. Vendar 
m o r a m reči, da m i vse poslo
valnice enako zalagamo in da 
nobena n i v pr iv i l eg i ranem 
položaju. Toda kaj morem 
pomagat i , če pr ide gosti lni
čar, oz. upravn ik kake menze 
in vzame polovico teleta a l i 
kak d rug kos skupa j . Mesar 
ga seveda rade volje da, saj 

m u ga n i treba sekati po k i 
l ogramih in dekagramih. Po
trošniki so seveda pr izadet i , 
posebno zadnj i čas, ko neka
ter ih vrst mesa že itak p r i 
manjkuje . T u bomo mora l i 
nekaj s tor i t i . 

K o t v id imo , ste nabav i l i tu
d i nove stroje za mesne Izdel
ke. K a j imate v načrtu na 
tem področju? 

Organizac i ja k lavnice nas 
s i l i , da moramo i t i na trg 
tud i z mesn imi i zde lk i . Zato 
smo k u p i l i nove stroje za iz
delavo sa lam, hrenovk, k lobas 
i td . Postr.vi l i pa smo tud i 
3 modeme sušilnice z avto
matsko regulaci jo. Seveda 
bomo i zbor mesnih izdelkov 
razširili z nekater imi poseb
nostmi . To bodo suha tuhin j 
ska k lobasa, suha salama po 
gorenjskem receptu, gorenj
sk i želodec in še nekater i po
dobn i i zde lk i . 

Tovariš Osenar, hvala lepa 
za odgovore, želimo, da b i se 
vaši načrti čimprej uresničili 
i n da b i b i l i potrošniki z va
šimi i zde lk i čimbolj zadovolj
n i . Sv. 

m. trm i f f i MM 

Transpor tn i t i r i so te dn i spet po ln i s v in j sk ih polovic. Cena 
mast i je padla . Potrošniki bodo zadovol jn i , kaj pa re jc i pra
šičev. K d a j bomo končno usta l i l i nenormalno nihanje cen? 

Razprave o zakonski ureditvi zdrav
stva in zdravstvenega zavarovanja 
V de lovnih ko l ek t i v ih i n v 

družbenopolitičnih organizaci
jah v K a m n i k u tečejo te d n i 
razprave o osnutk ih republ i 
ških zakonov o zdravstvu in 
o zdravstvenem zavarovanju. 

P r ed nekaj dnevi je sk l ica la 

tak razgovor tud i sekci ja za 
vprašanja zdravstva p r i ob
činski konferenci S Z D L . Ude
ležili so se ga člani samo
upravn ih teles s področja 
zdrav, zavarovanja, občinske
ga sveta za zdravstvo, odbor-

Nov stro j za predelavo mesa v kamniški k l a vn i c i . Mode rn i s t ro j i v nov ih p ros to r ih i n več 
mesarsk ih s t rokovnjakov so pogoj za večjo kakovost mesn ih i zde lkov . 

n i k i občinske skupščine, pred
s tavn ik i s ind ika ln ih organiza
ci j i n republiški pos lanc i . 

Ugotov i l i so, da se vsebina 
obeh osnutkov precej preple
ta. Določila o obveznem 
zdravstvenem vars tvu po 
mnen ju udeležencev bolj so
dijo v zakon o zdravstvenem 
zavarovanju kot pa med dolo
čila o zdravstveni službi. 

Podpr l i so predlog, da b i 
programe zdravstvenega var
stva v pr ihodnje spre jemal i 
z družbenimi dogovor i , ven
dar b i mora la b i t i obveznost, 
kdo naj p r ip rav l j a predloge 
teh programov, v zakonu 
bolje opredeljena.^ 

Sodelovanje predstavnikov 
družbene skupnost i v samo
upravn ih organih zdravstve
n i h zavodov b i b i lo t reba 
ohran i t i in v pr ihodnje še 
bol j razv i t i . Odločno so zavr
n i l i nekatere teze, da tako so
delovanje zainteres iranih ob
čanov v pr ihodnje n i več po
trebno. Scstav l ja lc i osnutkov 
bodo mora l i bolje preučiti 
vprašanje statusa zavarovan
ca v posamezni vrs t i zavaro
vanja. Sedanji predlog nam
reč izpušča nekatere katego
r i je zavarovancev, n. pr . d ru 
žinske člane oseb, k i služijo 
vojaški rok, izseljence povrat
n ike i t d . Bodoče skupno
s t i zdravstvenega zavarova
nja naj b i bi le čimvečje, 
skupnost i delavskega in kmeč
kega zavarovanja pa naj b i se 
med seboj ter i tor ia lno p o k r i 
vale, s. 
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Novoletno darilo učencem 
Ko l ek t i v trgovskega pod

jet ja Kočna, k i ima patronat 
nad osnovno šolo Šmartno v 
Tuh in ju , je ob novem letu 
podar i l učencem te šole tele

v i z i j sk i spre jemnik. Učenci 
so b i l i da r i l a zelo veseli, saj 
so zelo redk i med n j im i , k i 
imajo doma televizor. Prav bi 
b i l o , če b i zgled ko l ek t i va 

Kočnc posnemal i tud i osta l i 
delovni ko lek t i v i v občini i n 
se od časa do časa spomn i l i 
učencev v šolah, nad kater i 
m i imajo patronat. 

Učenci osnovne šole v S m a r t n c m so b i l i dar i la Kovne zelo veseli. Sedaj pa čakajo, kdaj j i m 
bo dedek M r a z prinesel vsaj eno novo učilnico. Sedaj se namreč st iskajo v dveh ma jhn ih so
bah, k i so j i h predela l i i z enega razreda 

Pet let posebne osnovne šole 
na Homcu 

Posebna osnovna šola na 
H o m c u obhaja letos svoj 
p r v i jub i l e j , odka r je b i l a 
ustanovl jena po zaslugi uvi
devnih občinskih mož skup
ščine občine Domžale. V le tu 
1964 je na Iniciat ivo takrat
nega predsednika domžalske 
občine tov. Pogačnika Jožeta, 
načelnika za splošne zadeve 
tov. Horva ta Štefana in pred
sednika Sveta za šolstvo tov. 
Leniča Jerneja občinska skup
ščina Domžale sprejela po
memben sklep o ustanov i tv i 
posebne osnovne šole za tež
ko učljive otroke. Šolski pro
stor i naj b i se ured i l i v pro
stor ih nekdanje osnovne šole 
na H o m c u . Te prostore pa je 
bi lo treba najprej preured i t i . 
Zato je b i l o treba preko de
set mi l i j onov s tar ih dinarjev. 
K l j u b k ra tkemu času in muo-
Bini težavam pa se je pouk 
te la i i ko začel 21. septembra 
i964. Uradna ko lavdac i ja je 
bih, 8. novembra Istega leta. 
Sprva je na šoli delalo le pet 
oddelkov, t. J . od I. do 3. raz
reda. Učencev Je b i l o 33, uč-
n ' h moči pa pet. V šolo so se 
v P i s a l l tud i učenci In učenke 
** kamniške občine. Tako j 
"Početka je b i l a v načrtu iz
gradnja internata p r i šoli, za 
* a r bi prišel v poštev bližnji 
zadružni še danes nedograjeni 
U o " i . Za rad i ob jek t i vn ih In 
•ob jekt ivn ih razlogov do grad-

ni prišlo In šola Je še da-
n e * samo eksterna. Osnovna 
••Javnost šole pa se je iz 
•eta v leto h i t ro več.-.la i n z 
" j o vred število učencev in 

učnega kadra . Tako je v ob
dob ju pet ih let postala ta 
šola 13 oddelčna s 15 učnimi 
močmi, število vp isan ih učen
cev Je v letu 1969/70 120. De
lovnemu ko l ek t i vu kot vod
stvu šole se je posrečilo, da 
je dosegalo iz leta v leto 
K-pse učne i n vzgojne uspehe 
tako, da je danes dočakala 
pr iznanje z najvišjega mesta. 
Vsakoletne bogate šolske raz
stave Jasno pričajo o vedno 
lepših učnih uspehih . Ko lek
tiv šole se je ves čas močno 
pr izadeval , da b i med starši 
in preb iva ls tvom obeh občin 
čim bolj popu lar i z i ra l šolo, 
pred katero so Imeli v p r v ih 
let ih tako starši kot osta l i 
kaj s labo In naoačno mnenje. 
Danes nI več t ":-\ z vp i som. 
Zato postajajo šolski pros tor i 
premajhni In bo že s pr ihod
n j i m šolskim letom vpraša
nje, k a m z novovp isan lmi 
o t r ok i . K e r Je na tej v rs t i 
šol pomembno z last i delovno 
usposabl janje o t rok , se je 
vodstvo šole t rud i l o , da b i 
prišlo do večje i n boljše teh
nične delavnice. To se m u je 
posrečilo šele v letu 1969, k o 
je mora lo zato porab i t i dve 
dosedanj i učilnici i n j i h spre
men i t i v tehnično delavnico. 
P r i tem je pomagala T I S 
Domžale. P r i nabavi prepo-
t r cbn lh strojev i n orod ja pa 
je priskočilo na pomoč repub
liško društvo za pomoč du
ševno nezadostno razv i t im 
osebam. E n i m kot d rug im se 
ko lekt i v šole Iskreno i n lova 
riško zahval juje ! Dosle j je 

obiskovalo to šolo 359 težko 
učljivih otrok. Šolsko obvez
nost pa je končalo doslej 38 
učencev in učenk, k i so veči
no že vs i v pro i zvodnj i , za 
kar se moramo zahval i t i pred
vsem naklonjenost i i n razu
mevanju kadrovske službe v 
podjet j ih obeh občin. Le-le so 
nam vsako leto šle zelo na 
roko , ko smo v ap r i l u poši
l ja l i naše učence 7. in 8. raz
reda na štirinajstdnevno de
lovno prakso. Zan imivo je, da 
so se naši gojenci na tej de
lovn i p raks i vedno dobro 
zadržali i n da podjet ja niso 
b i l a skopa ne s pohvalo i n ne 
z nagradami zanje. Iskreno 
želi ves ko lekt iv kot vodstvo 
šole še v naprej takega uspeš
nega sodelovanja. 

So la pa je tudi uspešno so
delovala z Zavodom za zapo
slovanje v K a m n i k u , k i nam 
je vedno ustregel i n pomagal , 
za k a r gre vsa zahvala psiho
log in j i tov. Ba lohov i in tov. 
šimenčevi. 

Naša želja je, da b i šola v 
bodoče mogla zajeti še vse 
tiste kategoriz irane otroke ta
k o iz Moravč in Tuhin jske do
l ine, k i vse doslej niso mog l i 
ob iskovat i naše šole zaradi 
oddal jenost i i n pomanjkan ja 
prometn ih sredstev. Teh otrok 
n i malo . 

P a še to: Kategorizacij:?« 
komis i j e p r i obeh občinah Tj I 
morale svoje delo pospešiti In 
ga končati vsako leto vsaj do 
konca maja . Tako b i šola I. ' i -
k o pravočasno ured i la \>m\\ 
i n prevoz. N . V . 

Program za pospeševanje kmetijstva 
v kamniški občini 

Kmetje v šoli 
V o k v i r u programa za pospeševanje kmet i j s tva v kamniški 

občini, k i ga je sprejela občinska skupščina na svoj i zadn j i 
seji so te dn i že v teku predavanja za kmet i j ske proizvajalce. 
P rog ram predavanj obsega 12 tem, predavanja pa so vsako 
sredo i n petek v sejni dvorani občinske skupščine v K a m n i k u . 
te udeležba na p r v ih predavanj ih k o so govor i l i o usmer jan ju 
gospodarjenja na kmet i j ah , o prv i pomoči p r i živini, o gnoje
n ju l n pr ide lovanju k rme . Je pokaza la ve l iko zanimanje kme
tov za ta predavanja. Kmet i j skega tečaja se udeležuje 45 
kmetov , z last i mlajših s celotnega območja občine. Predavajo 
pa pr i znan i kme t i j sk i s t rokovn jak i s kmet i jskega inštituta 
Sloveni je, kmet i jskega zavoda L jub l j ana i n Veter inarskega za
voda iz K a m n i k a . Vsa predavanja spremljajo s f i lm i i n diapo
z i t i v i . 

Posebno pozornost bodo na tečajih posvet i l i vprašanju ka
k o organiz i rat i zasebne kmet i je , da b i v pr ihodnje dajale n a 
trg več kmet i j sk ih pr ide lkov . V tem smis lu bodo obravnava l i 
modern izac i jo i n urejanje hlevov i n d rug ih gospodarskih ob
jektov , selekci jo goveđi, kmet i j sko mehanizaci jo Itd. 

K o bo ta tečaj končan, bodo v mesecu februar ju i n m a r c u 
organiz i ra l i tud i predavanja po vaseh. Udeleženci tečaja pa s i 
bodo ogledal i tud i praktične rešitve p r i gradnj i nov ih hlevov 
in drug ih gospodarskih objektov. 

K a m uhaja voda, se ob enajstih zvečer sprašuje s t ro jn ik v 
črpalnicl pod Ska lco . Res, n i enostavno najt i vseh ve l ik ih i n 
ma jhn ih lukenj v kamniškem vodovodnem »rešetu« 

Odkrite glavne okvare 
na vodovodnem omrežju 

V zadnji številki našega l ista smo ob jav i l i , da bo konec 
meseca januar ja znan režim preskrbe vode v spodnjem de lu 
K a m n i k a . N a naše vprašanje, če je preizkušanje vodnega 
zb i ra ln ika v Podgor ju žc zaključeno, so nam v K o m u n a l n e m 
podjet ju odgovor i l i , da mora jo do konca meseca j anuar j a 
oprav i t i še nekaj poskusov, potem pa bodo ob jav i l i načrt 
preskrbe z vodo v K a m n i k u . Povedal i so nam tud i , da so v 
zadnjem času o d k r i l i štiri ve l ike okvare na vodovodnem 
omrežju. N a Tržkem po l ju je b i l a počena glavna cev p remera 
100 m m . K o so to poprav i l i , se je takoj povečal p r i t i sk za 1.2 
atmosfere. Podobne okvare so ugotov i l i tud i na S u t n i p r ed 
zgradbo občinske skupščine i td . Sedaj so v teku dela p r i 
gost i lni Ma logra jsk i dvor v Ma i s t r ov i u l i c i , k jer polagajo nove 
cevi , da b i odk lop i l i sedanje »rešeto« k i propušča precejšnje 
količine vode. 

V Komunr- lncm podjet ju se torej t rud i jo , da b i v mestu 
čimprej zagotovi l i norma lno preskrbo z vodo in obenem 
obvest i l i potrošnike z last i v višjih nads t rop j ih , kako bo • 
bodoče pote! n!a precirba z vodo. t e l i * * * , da b i se želje po> 
trošnikov vod>. na po:'»ačju mesta čimpreje uresničile. 



Kamniški gasilci 
o svojem delu 

Kamniški gasilci so p red 
dnevi na občnem zboru 
napravili obračun svojega 
dela v preteklem letu. 

V letu 1969 so člani tega 
najstarejšega gasilskega 
društva v občini sodelo
vali v devetih akcijah. Ve
liko skrb so posvetili tudi 
strokovnemu usposablja
nju svojih članov. Vseh se
dem članov, ki so obisko
vali tečaj za častnike, jc 
napravilo izpit z odličnim 
uspehom. 

Dvoje problemov je, ki 
mu morajo ' po mnenju 
udeležencev občnega zbo
ra, kamniški gasilci letos 
posvetiti največjo skrb: 
obnoviti opremo in vklju
čiti čimveč mladine v delo 
društva. 

Čeprav jim jc lani ob
činska gasilska zveza na
bavila za 1.500 dinarjev 
opreme, je to šc vse pre
malo. Zelo pogrešajo nov 
gasilski avtomobil; seda
nji namreč res nc sodi ni
kamor drugam kot v mu
zej. Potrebovali bi tudi 
opremo za reševanje iz vo
de, saj so morali že več
krat posredovati ob uto
pitvah, raznih poplavah in 
podobno. 

Zgodba o novem kamni
škem gasilskem domu jc 
sicer že stara, nekdo na 
občnem zboru jc dejal, da 
je to že pravljica za lahko 
noč, vendar so bili gasilci 

mnenja , naj se novi od
bor odločno zavzame, da 
se enkrat dokončno dolo
či, kje bo ta dom stal. Me
nijo, da bi moral biti ne
kje na prehodu med no
vim naseljem in starim 
delom mesta. 

Gasilci so sklenili tudi, 
da je treba čimprejc 
ustrezno označiti vse pod
zemne hidrante v Kamni
ku in izdelati načrt o raz
poreditvi hidrantov po 
mestu. To naj bi bila na
loga komunalnega pod
jetja. 

Gasilska zveza Slovenije 
jc ob 100-letmci gasilstva 
na Slovenskem odlikovala 
najstarejše kamniške ga
silec. Med njimi so ing. 
Franc Dolenc, Albert Ur-
šič, Leopold Lampič, Jan
ko Zore, Anton Jerin, Jože 
Flere. 

Predsednik občinske ga
silske zveze Janez Pregled 
pa je 11. najstarejšim in 
najbolj aktivnim gasilcem 
podelil diplome in značke. 
Za 40-lctno delo v gasil
stvu sta prejela diplome 
Janko Zore in Jože Flere, 
za dolgoletno delo v dru
štvu so dobili priznanje 
tudi Tomaž Pod jed, Jože 
Kladnik, Božo Janežič, Mi
ha Poljanšek, Anton Osc-
nar, Franc Dacar, Jakob 
Homar, Ignac Zupane in 
Jože Brleč ml. Vsem iskre
no čestitamo! S. 

Dopolnitev 
občinskega statuta 

Komisija za statut pri občinski skupščini Kamnik intenziv
no pripravlja spremembe, ki so potrebne v občinskem statutu 
in jih zahtevajo tako ustavni amandmaji kot' nagel razvoj 
komunalnega sistema. Posebno skrb bodo posvetili krajevni 
samoupravi, ki jc v kamniški občini zadnja leta doživela velik 
razmah in z uvedbo samoprispevka tudi dobro materialno 
podlago. Osnutek sprememb bodo še ta mesec dali na zbore 
volivcev. 

Že letos čez Šenturško 
goro v Cerklje 

Spomladi bodo nadaljevali delo pri gradnji ceste od Laniš 
do Sidraža. Gozdno gospodarstvo iz Ljubljane jc že izvršilo 
nekaj zemeljskih del pred zimo. Dokončati je treba še 3 km 
dolg cestni odsek, pa bo Sidraž povezan s Kamnikom. -V 
Splošnem kmečka gospodarstva okrog Sidraža bolj težijo na 
Kamnik kot na Cerklje, do koder imajo že cestno zvezo čez 
šenturško goro. Kamniška občina je k stroškom pri gradnji 
primaknila 10.000 din. Ko bo dograjen cestni odsek od Laniš 
do Sidraža, bo Kamnik po lepi gorski cesti čez Šenturško 
goro povezan s Cerkljami in Kranjem. 

To pot brez pohvale 
Lani smo na tem mestu izrazili zadovoljstvo, da so bile 

ob novoletnem naletu snega kamniške ulice hitro očiščene in 
usposobljene za promet. Letos je skoro ob istem času prekrila 
ceste snežna brozga, s katero so vozniki radodarno škropili 
pročelja hiš. Očiščevalna akcija je bila prepočasna, obzirnost 
voznikov motornih vozil pa premajhna, da bi obvarovala hiše 
pred umazano brozgo,, ki pultfa na z.'tfovili nezaželene sledove. 

Novi gasilski častniki ob zaključku tečaja 

Občinska gasilska zveza 
posveča vso skrb 

vzgoji gasilskim kadrom 
V okvir praznovanj ob 100-

letnicl gasilstva na Sloven
skem se je 8 svojim progra
mom vključila tudi občinska 
gasilska zveza Kamnik. Poleg 
drugih akcij je organizirala 
trimesečni tečaj za gasilske 
častnike. Tečaj sla vodila tov. 
Ing. Dolenc in tov. Vlvoda. 
Predavatelji so bili lz gasilske 
zveze SRS In gasilske briga
de Ljubljana. V tečaj se Je 
vpisalo 30 gasilcev iz območ
ja občine Kamnik, končalo 
pa ga je 27 članov. Bodoči 
gasilski častniki so morali 
obvladati precej zahtevno 
gradivo iz zakonskih predpi
sov, gradbeništva, kemije, fi
zike, gasilske tehnike Itd. 
Predavanja so se pričela v za
četku oktobra In končala de
cembra 1969. Pouk je trajal 
po 6 šolskih ur vsak drugI 

dan. Čeprav jc bila snov pre
cej zahtevna, sta volja do 
znanja in veselje do gasilstva 
tudi tokrat premagala ovire. 
Tečaj so z uspehom končali 
vsi, kar gre Iskrena zahvala 
predavateljem, njihovemu 
znanju ln bogatim izkušnjam 
s področja gasilstva. 

Po končanem tečaju je 
predsednik gasilske zveze ob
čine Kamnik Janez Pregled v 
gasilskem domu razdelil spri
čevala in čestital k uspehu 
novim gasilskim častnikom. 

V Imenu tečajnikov se Je za
hvalil organizatorjem tov. 
Konda Alojz. 

Izobraževanje 
o vseljudski obrambi 

Osnova vseljudske obramb
ne vojne, radio biološke In 
kemične zaščite, civilna zašči
ta in požarna va'-nost, osnove 
prve pomoči itd., so naslovi 
predavanj, ki so jih tc dni 
začeli obiskovati prebivalci 
kamniške občine. Skupno bo 
na programu 6 tem v vsakem 

20 let samoupravljanja 
v kamniški tovarni usnja 

20. januarja 1950 so de
lavci kamniške tovarne 
usnja med prvimi v Slove
niji prevzeli upravljanje 
podjetja v svoje roke. 

Ta pomembni jubilej je 
kolektiv počastil na slav
nostni seji delavskega sve
ta. Nanjo so povabili tudi 
člane prvega delavskega 
sveta in upravnega odbo
ra, ki so zaorall ledino na 
tem pomembnem področ
ju našega družbenega si
stema. 

V pogojih samoupravnih 
odnosov je delovni kolek
tiv tovarne usnja v pretek
lih dveh desetletjih dose
gel lepe uspehe. Proizvod
nja usnja, ki se vedno bolj 

usmerja na kvalitetnejše 
izdelke, se jc v tem obdob
ju potrojila. To pomeni v 
lanskem letu skoraj 75O.0C0 
kvadratnih metrov različ
nih vrst usnja. Produktiv
nost se je povečala za 
45 %, izvoz pa kar za 
osemkrat. 

V delavskem svetu in v 
upravnem odboru se jc v 
20 letih zvrstilo skoraj 
400 članov kolektiva, kar 
pomeni, da Jc v povprečju 
vsak član kolektiva eno 
mandatno dobo sodeloval 
v delavskem svetu, ne upo
števajoč pri tem delo v 
komisijah, odborih in dru
gih oblikah samoupravlja
nja. S. 

kraju. Predavanja so vsak te
den in bodo v vseh krajiii 
občine opravijena do srede 
aprila letos. Udeležba je zelo 
dobri«, saj so ponekod pre
majhni prostori, da bi vsi 
hkrati poslušali določeno te
mo. Zato morajo v posamez
nih krajih isto temo ponovi
ti tudi po trikrat. 

Teh predavanj so se nam
reč dolžni udeležiti vsi prebi
valci od 16. do 65. leta sta
rosti razen vojaških obvezni 
kov, razporejenih v vojaške 
enote, enote teritorialne ob
rambe in v enote civilne za
ščite ter rezervni vojaški 
starešin:, ki bodo Imeli po
seben pouk. Teh predavanj se 
ne udeležujejo tudi dijaki in 
študentje, ki tc teme obrav
navajo v šolah. S, 

i 
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Najboljši do sedaj 
V novembru so kamniški 

smučarji za uvod v letošnjo 
sezono p r ip rav i l i redni letni 
občni zbor. N a njem so pre
gledali uspehe in neuspehe v 
minuli sezoni, razrešili star i 
in i zvo l i l i nov upravn i Odbor, 
zadal i pa so si tud i naloge 
za delo v novem letu. 

M i n u l a sezona je b i l a od 
obstoja k luba ena najuspeš
nejših dosle j , kako r so ugo
tovil i na občnem zboru . Or
ganiz ira l i so smučarske teča
je na V e l i k i h Pol janah in na 
Ve l ik i P lanin i , p r ip rav i l i so 
alpsko šolo smučanja, usta
novi l i področno planiško šolo 
za skakalce, udeleževali so se 
tekmovanj ter j i h pr i r e j a l i 
i td . 

Za smučarski k lub je zna
čilno, da se je pred let i b o r i l 
celo za svoj obsto j , danes pa 

se je preb i l že med najmno 
ži< ne j še in najkvalitetnejše 
k lube v občini. Razmah smu
čanja je v zadnj ih let ih t ako 
porasel , da bo nujno treba 
čimprej rešiti probleme, pred
vsem finančne, k i naslajajo. 
Čimprej bo treba določiti, ka
ter i k l u b i imajo v K a m n i k u 
možnost tud i v tekmova lnem 
smis lu . 

Pred leti so smučarji začeli 
vzgajati vrs to m lad ih tekmo
valcev, ki danes sodijo v v r h 
slovenskega in jugoslovanske
ga smučanja. Sedaj pa so za
rad i denarja obsta l i pred d i 
l e m o : al i opust i t i delo s temi 
tekmovalc i in j i h prepust i t i 
samim sebi a l i pa prenehat i 
z načrtnim vzgajanjem za
ledja. 

N a zboru so ugotovi l i , da 
so b i l i v m i n u l i sezoni naj
uspešnejši a lpsk i tekmovalc i , 

vendar so skaka lc i i n tekači 
kritično ugotov i l i , da med 
sekc i jami n i b i l o prave pove
zanost i , n i t i sodelovanja, n i t i 
pomoči p r i de lu i n organiz i 
ran ju različnih tekmovanj . 

A l p inc i so polet i v o k v i r u 
treninga poleg d rug ih ob l i k 
suhega treninga ure ja l i smu
čišča na V e l i k i p lan in i , s či
mer so si z razumevanjem 
L jubl jane t ransporta pr i s lu 
žili brezplačne vozovnice na 
žičnici i n s tem nemoteno 
treniranje. 

Po i zb i rn ih tekmovanj ih so 
za p ionir je sestavi l i a lpsko 
šolo, nato pa so se le-ti po 
skrbnih pr ipravah udeležili 
15 obveznih tekmovanj za ka
tegorizacijo. 

Tekmova lc i so se udeležili 
tud i vseh važnejših tekmo
vanj , se udeležili republiških 
in državnih prvenstev, p r ipra 
v i l i pa so tudi 11 domai ih 
tekmovanj v k lubskem, ob
činskem in s ind ika lnem meri
lu ter občinsko prvenstvo go
ren jsk ih občin, s ind ika lno pr
venstvo L jub l j ana transport-
-Kamn ik in pr i ja te l j sk i dvo
boj s S lavonsko Požego. 

Največ uspehov med pio
n i r j i je dosegel K lemene M i r 
k o z zmago na conskem pr
venstvu v B o h i n j u , Keržič 
Mi t j a z o smim mestom v 
K r a n j s k i gori in Lavtižar 
B r a n k o z zmago na Trobo ju 
Domžale-Mengeš-Kamnik. 

Najuspešnejši kamniški 
smučar je vsekakor mlajši 
mladinec Sunka r Bo jan , k i je 
naslovu republiškega p ion i r 
skega prvaka dodal še zmage 
na k lubskem, občinskem in 
s ind ika lnem prvenstvu v ve
les la lomu, zmago na troboju, 
na dvoboju s S lavonska Po
žego, postal je medobčinski 
prvak osnovnih šol, zasedel 
je drugo mesto za kategoriza
c i j o v smuku pri cel jski koči, 
čci 11 o mesto v smuku na Vr-
heh, zaradi slabšega p lasmaja 
na državnem prvenstvu pa 
žal n i b i l i zbran v reprezen
tančno vrsto . 

In kaj naj povemo o teka
čih? Ugotov i l i so, da tudi le
tos niso mogl i zaživeti. V to 
panogo bo treba vložiti pre
cej sredstev, da b i sp loh lah
ko pričeli z de lom. V seda
nj ih razmerah ta ni mogoče, 
saj je vodstvo k luba prepriča
no, da jc edino prav podpi
ra t i t isto panogo, k i je žc de
lavna. Toda al i je to prav i l 
no? Organiz i ra l i pa so tekmo
vanje, k i j c vel jalo tudi za 
k l u b s k o prvenstvo, poleg tega 
pa so se veterani udeležili slo
venskega prvenstva veteranov 
pod Viševnikom. k i so uspe
šno b ran i l i svoje nckdrmje 
uspehe. 

Skaka lc i s o ustanovili p r i 
ročno p l a n i & o šolo, k i so jo 
zaradi lažjega delovanja raz
de l i l i v t r i oddelke: v K a m 
n iku trenira Jare Kar l o , v 
Mek in jah Golob M i h a , v Ko 
mendi pa P ibern ik K l emen . 
N a treningih so akt i vn i te od 
avgusta dalje. Udeleževali so 
se različnih tekmovanj izven 
občine, p r ip rav i l i pa t " tu-
45-jnetrski r^ako.'rilci. J . S. 

Komemoracije ob spomeniku padlih članov okrožnega komi
teja KPS Kamnik v Rudniku 

KOMEMORACIJA V RUDNIKU 
Občinski odbor zveze združenj borcev N O V je ob 25.-oblet-

Mc l napada okupator ja na bunknr jc v Rudn iku pr i Volčjem 
Potoku, k j t r je pad la večina članov tedanjega okrožnega ko
mite ja K P S Kamnik s sekretarjem E d v a r d o m Petcrac l j em— 
* in kom na čelu, p r ip rav i l spominsko svečanost. Ob spomeniku 
Padl im v Rudn iku SO sodelovali dupliški pevci in r c c i l a l o i p m 
mlad insk i pevski zbor iz Radome l j . Svečanosti se je udele
žilo ve l iko nekdanj ih borcev i n občanov kamniške in domžal
ske občine. 

Jurčičev Domen na odru prosvetnega doma v Lazah. Prizadev-
n l Igralci Iz Tuhinja bodo z njim gostovali tudi v drugih 
»rajih 

DELOVNr IGRALCI V TUHINJU 
Prosvetno društvo v Tuh in ju spada med najbol j delavne v 

kamniški občini. Vsako leto postavi jo na oder dvoje al i troje 
j * * * " Največji delež p r i tem ima znana režiserka in organiza-
j j ' H i a prosvetnega dela v Tuh in j sk i do l in i V i d a Drovcmkova . 
* ; r L ' d dnevi so tuh in jsk i igra 'c i pod n jen im vodstvom upr i zor i -
1 1 Jurčičevega D o m r a . Nab i to polna dvorana na Lazah J0 
Pokazala, da Ijudjo S M podcžtlju H . M • :.».Kkdi iger. 

Področni zbor učiteljev 
in trenerjev smučanja 
kamniškega področfa 
D a b i poživili že tako razgibano smučarsko dejavnost na 

področju Domžal, Mengša in K a m n i k a , predvsem pa , da b i 
b i l a dejavnost bolje organiz i rana in bol j s t rokovna , so učitelji, 
t rener j i , vadite l j i in s odn ik i smučanja ustanov i l i na pobudo 
Z b o r a učiteljev in trenerjev p r i S Z S kamniški področni zbor . 
Zarad i najmočnejšega strokovnega kad ra i n večjih de lovnih iz
kušenj ima ta zbor sedež v K a m n i k u . Izvršni odbor sestavlja
jo : predsednik Janez Podjed, tajnik Mar j an Schnab l , b laga jn ik 
Jf-tez K lemene in tehnični vodja ing. Mar j an Štele. V uprav
nem odboru pa so še preds tavn ik i Domžal, Mengša in Ihana. 
Zbo r je zelo akt iven, saj je uspešno organiz i ra l vrsto akc i j . 
Ured i l i so seznam članov S K K a m n i k , seznam vseh s t rokovn ih 
kadrov na tem področju, organiz i ra l i so tečaj za smučarske 
sodnike, k i ga je uspešno oprav i lo 15 kandidatov , za člane 
smučarskih k lubov so organiz i ra l i nabavo enotn ih k l u b s k i h 
puloverjev, za smučarske tečajnike so nabavi l i znake s kam
niškim grbom. Zbor i m a svoj statut in p rav i ln ik in deluje v 
okv i ru O Z T K občine K a m n i k i n D o m i a l . V s o pomoč n u d i 
seveda k lubom, saj so izdal i načrt treningov v jesenski i n 
z imsk i sezoni, vodi pa tudi s t rokovno delo V k l u b i h . 

Ve l i ko pr iznanje za uspešno s t rokovno deJo članov zbora 
so vabi la učiteljev i n trenerjev Sloveni je, in sicer povabi lo 
smučarskega učitelja Podjeda na zvezni seminar, na republiški 
seminar pa učitelje Šuštarja, K lemenca , Simonška in ing . 
Steleta, k i se bo kot član S Z S udeležil tudi mednarodnega 
seminar ja v St. Chr is to fu v Avs t r i j i T i učitelji smučanja bodo 
nato organiz i ra l i tečaj za ves s t rokovn i kader na kamniškem 
področju, saj je letos učni program smučanja močno spreme
njen. Zbor bo organiz i ra l tud i 8-dnevni tečaj za vaditel je 
smučanja, saj j c vzgoja lastnega kadra nu jna in ena p r v i h 
nalog zbora , hk ra t i pa tudi najcenejša. 

Največja akc i ja P Z V T S pa bo organizaci ja vseh smučarskih 
tečajev. Zbor bo pomagal tako vodstvom šol p r i organizaci j i 
tečajev, pa tudi sam bo organiz i ra l vrsto tečajev. Ta dejavnost 
kaže, da je b i la združitev s t rokovn ih kadrov Domžal, Mengša 
in K a m n i k a poz i t ivna i n j o velja še razširiti. P Z V T S , k i je 
organ O Z T K , je v K a m n i k u deležen vsestranske podpore in 
prav kamniška O Z T K ima največ zaslug za tak razmah. Večje 
težave pa ima jo predstavn ik i Ihana, Domžal in Mengša, saj 
O Z T K Domžale daje premajhna sredstva za razvoj smučanja 
na nj ihovem področju, kar ov i ra tudi skupno delo. 

Gotovo pa se bedo rezultat i dela teh pr izadevnih smučar
s k i h delavcev pokaza l i v večji množičnosti i n kval i te t i smučar
skega športa na kamniškem pvdročju. - sm -

Več gostov, več nočitev 
V kamniški občini je bilo lani ugotovljenih 38.857 nočitev, 

ki so jih dosegli 17.403 «<>i=il. To pomeni, da so bili obiskovalci 
Kamnit;' povečini poslovni ljudje, med tujci pa predvsem lov
ci, ki S,A ostali pri rcaa dva do tri dni. število nočitev se je 
lani dvignilo za 12%. V to števila .(..• seveda vštet tudi hotel 
šimnovec na Veliki planini, ki zaradi dograjene aslaltne 
ceste postal bolj privlačen za rhvr.. u'c in tuje goste. 

Kaj pa v Kamniku? 
N a Koroški Be l i so z uspehom naštudirali i n upr i z o r i l i Med

vedovo l judsko igro »Stari in mladi«. A l i bomo v K a m n i k u ob 
odk r i t j u doprsnega k ipa kamniškemu ro j aku in pesn iku A n 
tonu Medvedu uspel i upr i zo r i t i kako igro a l i organiz i rat i vsaj 
s lavnostno akademi jo? 

Gasilci dvakrat na delu 
Na Duplici jc 24. decembra v večerni uri začelo goreti 

ostrešje edine lesene hiše ob naših prometnih cestah, ki tvori 
tako slikovito nasprotje dupiiškcmu nebotičniku. Gasilci iz 
Duplice in Kamnika so uspešno posredovali In rešili spodnji 
del stare Vengustove domačije. Na Vrhpolju pa je 6. januaija 
zjutraj pričelo goreli v montažni hiši pri Jožetu Homarju. Ob 
peči na olje se je vžgala lesena stena. Gasilci so z uspešno 
akcijo zadušili požar, ki bi bil lahko usoden za novo hišo. 

Upokojenci, pozor! 
Pisarna Društva upokojencev in p isarna občinskega odbora 

Rdečega križa sta se iz dosedanj ih prostorov na T i tovem t rgu 
prese l i l i v poslopje Zdravstvenega doma. Nove prostore i m a t a 
v drugem n a d s l r - ; * * 2saven D i i s v s V e u n i v a n a . 
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Vozniki , več previdnosti 
na zasneženih cestah 

Trobcvšek M i l a n je 29. de
cembra lan i voz i l osebni avto
m o b i l rcg. št. LJ-115-29 po za
sneženi i n nezorani Cankar j ev i 
cest i v M e k i n j a h p ro t i God i -
ču. K o je pr ipe l ja l na Cankar
j ev i cesti V bližino hiše št. 29, 
se je pr ipel ja l nasprot i iz le
vega blagega ov inka Peter 

Raz potni k z osebnim avtomo
b i l o m reg. št. LJ-74747. K e r 
sta b i l i na cest i samo dve 
ko lesnic i i n sta oba vozn ika 
voz i la po n j ih , sta zarad i 
zmrznjenega snega i n polede
nele ceste k l jub zav i ran ju čel
no trčila. P r i nesreči je nasta
ja mater ia lna škoda na obeh 
voz i l ih za o k o l i 3.500.—din. 

Takole drsanje ob prometnih cestah Je nevarno. Na sliki: 
križišče ceste na Žale in Kidričeve pri Semčevem predoru 

Ulice in ceste 
niso namenjene 

za sankanje in drsanje 

P O R O K E : 

Brccc l j V incenc iz Razbor-
ca, star 26 let, i n V r a n k a r 
Ann z Lok , delavka, stara 
20 let; 

Draks l e r H e r m a n iz Trbo
vel j , mizar , star 25 let, in 
Ha fner Ivanka iz Suhadol , de
lavka , stara 22 let. 

SMRTI: 
A/man Ana iz K a m n i k a , 

osebna upokojenka, stara 70 
let; 

Cv i rn M a r i j a iz K a m n i k a , 
gospodinja, stara 72 let; 

Cude rman Kr i s t i j an iz K a m 
n i k a , osebni upokojenec, s tar 
73 let; 

Go lob Prane iz Nevel j , 
kmet , star 63 let; 

G r k m a n Luc i ja iz K a m n i k a , 
gospodinja, stara 79 let; 

Hančič Ju l i j ana z Dupl ice , 
de lavka, stara 34 let; 

Hrastovcc Frančiška iz Za-
jasovn ika , stara 65 let; 

H r i b a r M a r i j a iz Gol ice, 
s tara 74 let; 

L a p Janez iz K o m c n d s k c 
Dobrave, kmet, star 82 let; 

P lahuta Mar i j ana s Tučne, 
gospodinja, stara 75 let; 

Puh Peter iz Volčjega poto
k a , osebni upokojenec, s tar 
59 let; 

Ravn ik M a r i j a iz K a m n i k a , 
osebna upoko jenka , s tara 55 
let; 

V o z n i k osebnega avtomobi
la U-744-18 Domin ik V A K E je 
pred nov im letom voz i l i z 
smer i Kidričeve po Pa rmov i 
u l i c i v K a m n i k u . K o je pripe
l ja l v odcep Pctruškove pot i , 
se je nenadoma z njegove 
leve s t ran i po Petruškovi pot i 
p r ipe l j a la s sanmi večja sku
p ina o t rok, med kater imi je 
b i l a tudi Renata J A N I C , ki se 
je zaletela v leva v ra ta oseb-

KAMNISKI OBČAN — 
glasilo SZDL občine Kam
nik. — Urejuje uredniški 
odbor. — Glavni urednik 
France Svetelj. — Izhaja 
enkrat mesečno — Ured
ništvo in uprava: Delav
ska univerza, Kamnik, 
Kidričeva ulica (Zdravst
veni dom). Tiska CP Go

renjski tisk v Kranju 

nega avtomobi la . P r i trčenju 
si je Renata J A N I C E V A zlo
m i l a desno nogo v gležnju. 
O t rok je b i l najprej prepe
l jan v Z D K a m n i k , o d tam pa 
t rešilnim av tomobi lom na 
po l i k l in iko v L jub l jano . 

Zadn j i čas smo vedno pogo
steje priča, k a k o se o t roc i 
sankajo i n drsajo na promet
n ih k r a j i h i n u l i cah . E n o ta
k i h mest je t u d i pot na Žale 
ob spomen iku revolucije. 
M l a d i drsa lc i , pomisl i te , da sc 
vaše srečanje z av tomobi lom, 
k i pripelje po Samčevem pre
doru , l ahko zelo nesrečno 
konča! 

I l l i l l l l i n i l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l l . l l t t l l l l l l l l i l l l l l i l 

Prodam novo garažo v cen
t r u menta K a m n i k . Ponudbe 
pos lat i n a uredništvo K a m 
niškega občana. 

Janko 
Štete 

-najboljši 
športnik 
Ljudska tehnika Jugo

slavije je ob koncu lan
skega leta proglasila naj
boljše športnike na po
dročjih v okviru ljudske 
tehnike. 

Na področju motoristikc 
je bil za najboljšega šport
nika leta 1969 proglašen 
Janko Slefc, član Avto mo
to društva Kamnik, zma
govalec na mnogih doma
čih in mednarodnih avto 
moto prireditvah. Stefe Je 
tudi prvak Jugoslavije v 
kategoriji motorjev do 
125 ccm. 

Pred dnevi je Janka 
štefeta, tudi najboljšega 
športnika v naši občini, 
skupno s predstavniki 
družbenopolitičnih organi
zacij sprejel In mu česti
tal predsednik skupščine 
občine Kamnik Vinko Go
bec. 

Tudi ml mu v imenu 
vseh naših bralcev iskreno 
čestitamo k izrednim 
uspehom ln mu želimo še 
mnogo najboljših rezulta
tov na dlrkališčnih stezah. 

S. 

Romšak Terezi ja iz Podstu-
denca, socia lna podp i ranka , 
s tara 82 let; 

Seršen Ivana iz Suhado l , 
kmet i ca , stara 72 let; 

S lapar Agata iz Laz v Tu 
h i n j u , inva l idska upoko jenka , 
s tara 90 let; 

šestir Peter iz Stahovice, 
t k l a vcc , star 48 let; 

S i rcc l j Franček iz K a m n i k a , 
osebni upokojence, star 47 let; 

Ton in A lo j z iz Hruševkc, 
s tar 55 let; 

Učakar Cec i l i j a iz Spitaliča, 
stara 62 let. 

Smrtna nesreča pri Repniku 
na Vrhpolju 

Eksplozija 
v štedilniku 

V nedeljo, 28. decembra lani, so pri Repnikovih na 
Vrhpolju št. 42 klali prašiča. Ob takih prilikah vroče 
vode seveda ni nikoli dovolj. Zato je gospodinja Tere
zija (57) ta dan močneje zalagala štedilnik z drvml. 
V štedilniku so namreč Imeli vzidana dva bojlarja po 
10 litrov za segrevanje vode. Vzidati so Jih dali pred 
nekako šestimi leti in ju od tedaj ni nihče več pre
gledal. Saj ju tudi ni mogel, ker sta bila skoraj povsem 
nedostopna. 

Okrog pol šestih popoldne je gospodinja Terezija 
še vedno imela veliko opravka pri štedilniku. V kuhinji 
je bila tudi ,18-lelna hčerka Jožica. Ostali so biU na 
dvorišču. Tedaj Je počilo. Vsa hiša se je stresla, stekla 
na oknih so se zdrobila. Skozi okna sc Je valil prah 
od zdrobljenega ometa in opeke, pomešan s paro. Ek
splozija Je bila tako močna, da so jo slišali po vsem 
Vrhpolju. 

Domačim in sosedom, ki so prvi pritekli na pomoč, 
se Je nudil strašen prizor. Sredi kuhinje je okrvavljena 
in v nezavesti ležala gospodinja. Poleg nje je v smrtnem 
strahu jokala ranjena hčerka. Na mestu, kjer Je stal 
štedilnik, so Iz zida štrlele le zvite vodovodne cevi in 
raztrgana pločevina bojlerja. Pralni stroj, ki je stal po
leg štedilnika, je bil povsem zmečkan, vrata v kuhinji 
je iztrgalo Iz stene, pomivalno korito je odneslo s kon-
zol, v steni ob štedilniku pa je zazijala velika odprtina. 
Skratka prizor, kot bi eksplodirala bomba. 

Takoj so poklicali reševalno postajo v Kamniku in 
odpeljali težko ranjeno Terezijo Repnik skupaj s hčer
ko, k i je bila le laže ranjena, na nezgodni oddelek ki-
rurglčne klinike v Ljubljani. Zdravniki so ugotovili, 
da za gospodinjo Terezijo ni več pomoči, izdihnila je 
že na poti v bolnico. 

Komisija uprave javne varnosti iz Ljubljane, ki je 
takoj prispela na mesto nesreče, je ugotovila, da Je bil 
vzrok težke nesreče nestrokovno izdelan in montiran 
bojler. Sodni izvedenec ing. Jože Dovič je ugotovil, da 
sta bila bojlerja popolnoma zazidana in nedostopna ln 
nista Imela nobenih varnostnih venliJov. Odločne cevi 
za toplo vodo so bile zamašene z vodnim kamnom. Za
radi tega je voda pri gretju, kot Je dejal gospodar 
Repnik Kari, večkrat udarila nazaj v vodovodno instala
cijo. Celo v hlevu Je večkrat tekla Iz pip topla voda. 
Ker voda iz bojlerja ni mogla odtekati, se je zaradi 
močnega kurjenja močno segrela in delno tudi spreme
nila v paro. Zato je nastal pritisk preko 10 atmosfer, 
ki ga varjeni šivi posode niso mogli prenesti. 

Ključavničarja P. Z. Iz Domžal, ki Je bojlerja izdelal, 
ln F. Z. iz Olševka, ki Jih Je montiral, so dali v po
stopek okrožnemu javnemu tožilcu. 

Težka nesreča Je resno opozorilo marsikateremu 
graditelju hiš, ki Jim odgovorna dela pri instalacijah 
večkrat opravljajo šušmarjl, hkrati pa tudi vsem, ki 
Imajo vgrajene podobne bojlerje v štedilniku, da Jih 
večkrat dajo strokovno pregledati. 

Delavska univerza Kamnik 
vpisuje v začetni 
ANGLEŠKI TEČAJ 

še do 15. februarja 1970*. 
Pr i jave sprejema Delavska univerza K a m n i k vsak 
dan od 7. do 14. ure a l i telefonično 83-452. 


